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1. Opening en spreekrecht 

 

De voorzitter opent de vergadering om 19.00 uur en heet de aanwezigen van harte welkom.  

 

Inspreker: de heer J.H.W. Oostendorp 

“Ik heb de conceptbegroting bekeken zoals die op de website van de gemeente is gepubliceerd. Bij mijn 
vragen en opmerkingen beperk ik mij tot de financieel belangrijkste items, met name Programma 9: 

Ruimtelijke ordening, bouwzaken en grondbeleid, uiteraard omdat dit gaat over de veruit grootste pro-

jecten van de gemeente: de nieuwe wijk en de nieuwe school. 

Uit het coalitieakkoord herinner ik mij dat de coalitie zoveel mogelijk gebruik wil maken van de in ons 

dorp beschikbare deskundigheid. Echter, met de informatie zoals deze in de meerjarenbegroting wordt 

gegeven, kan ik als redelijk deskundige bewoner van ons dorp niet uit de voeten, omdat de benodigde 

specificaties en risicoanalyses ontbreken en de toelichting beperkt is. 

De echte risico’s kunnen pas verder worden beschouwd en beoordeeld als een soort cashflow analyse 
kan worden gemaakt voor de onderdelen van dit programma. Voor het project van de nieuwe wijk ken-

nen wij het antwoord van de Raad van State nog niet. Met het project nieuwe school zijn we wat dat 

betreft nog even onderweg. De totalen voor lasten en baten wekken de indruk dat de begroting gewoon 

uitgaat van een snelle en zo gunstig mogelijke uitkomst voor de coalitie van beide projecten. Het zal u 

niet verbazen dat heel veel Rozendalers daar vraagtekens bij zetten.  

Als risico’s die in een cashflow analyse zichtbaar kunnen worden gemaakt, kunnen wij noemen: 

- Geen goedkeuring Raad van State voor de nieuwe wijk: Wat zou er in de toekomst nog aan 

financiën realiseerbaar zijn met deze gronden? Misschien een halvering van het project? Wanneer en 

hoe kunnen we dan een nieuwe school financieren, zonder permanent behoorlijk op het eigen vermogen 

in te boeten.  

- Wel goedkeuring Raad van State voor de nieuwe wijk: Wordt de verkoop van de percelen wel 

zoals gehoopt? Belangstelling betekent nog geen verkoop. Misschien slechts een deel tegen lagere 

prijzen of zelfs toch een andere formule met goedkopere huizen of lagere flats voor de ouder wordende 

Rozendalers? Hoe zeker is eigenlijk de inning van de bijdrage van Credo (Denk aan de hypothecaire 

dekking)? Moet je misschien het bouwrijp maken faseren om het risico te beperken? 

Pas als er meer zekerheid is over een mogelijk positief overschot, kun je gaan spreken over het realise-

ren van een nieuwe school en tegen welke prijs. Het ontbreken van een goedkeuring van de Raad van 

State daarvoor kan ook nog roet in het eten gooien. 

 

N O T U L E N 

 

van de openbare vergadering 

van de raad van de gemeente Rozendaal 

d.d. 3 november 2015 
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Mijn conclusie als bewoner is, ook op basis van de beperkte informatie: Bij gebrek aan zekerheid over 

deze zeer materiële begrotingsposten zou de raad op zo’n minst goedkeuring moeten onthouden aan: 
- programma 9 Ruimtelijke ordening, bouwzaken en grondbeleid; 

- programma 6 inzake de renteopbrengst over de niet verkochte percelen van de projectontwikke-

laar.  

 

De heer Koning vraagt wat de deskundigheid van de heer Oostendorp is.  

De heer Oostendorp antwoordt dat hij als registeraccountant is opgeleid. Hij heeft 15 jaar audits gedaan 

bij de voorloper van KPMG en hij heeft 20 jaar bij Billington en Shell gewerkt in binnen- en buitenland, 

waarbij hij ervaring heeft opgedaan met rapportages, budgettering, projectevaluatie, projectaudits e.d. 

Het evalueren van informatie kan hij dus wel, maar als de informatie ontbreekt of onvoldoende aanwezig 

is, is dit lastig.   

Het is voor het eerst dat hij zich echt heeft verdiept in de begroting. Hij is geen expert op het gebied van 

rapportages van overheidsinstellingen, maar de kernvragen zijn uiteraard dezelfde.  

 

 

2. Vaststellen agenda 

 

De agenda wordt conform vastgesteld. 

 

 

3. Voorstel tot vaststelling van de programmabegroting 2016 en de meerjarenbegroting 

2017 t/m 2019  

 

De heer Koning leest namens de BGR:  

 

BGR houdt van concrete acties, is toekomst gericht en betrekt de burgers van Rozendaal 

1. De begroting voor 2016 is weer sluitend. Mooi zo.  

2. Voor 2016 en volgende jaren vindt de BGR het bijeen houden of beter, het weer bijeen bren-

gen van het dorp en zijn inwoners een erg belangrijk onderwerp in onze mooie gemeente. De project-

aanpak van het college om een nieuwe dorpsschool te realiseren op de Bremheuvel leidt al enige tijd 

tot grote verdeeldheid in het dorp; niet alleen in de raad, maar zeker ook onder de inwoners. Dit bleek 

recent nogmaals tijdens een goed bezochte informatiebijeenkomst in het Rhedens, waar deze keer 

niet alleen directe belanghebbenden/buren hun onvrede lieten blijken, maar ook vele andere betrok-

ken inwoners uit het hele dorp. Het college werkt stug en gedreven door aan een gecompliceerd ver-

anderingsproces met te weinig draagvlak.  

3. De BGR wil snel een goede school/opvang voor alle kinderen van 0-12 van 8.00 tot 18.00, 

met een moderne basisschool, passend in deze eeuw en met gymzaal. Zoals u weet, heeft de BGR al 

sinds 2013 een uitstekend en snel te realiseren alternatief: vernieuwbouw van de huidige school. 

4. Hierover is nu en eerder al genoeg gezegd. Bovendien vindt de BGR het voor 2016 primair 

van een groter belang dat na de eerste verplichte start in 2015 alle nieuwe taken in het brede zorgdo-

mein goed en passend bij Rozendaal concreet en betaalbaar ingevuld blijven, zodat er van goede 

zorg voor de (kwetsbare) burgers gesproken kan blijven worden in Rozendaal. En dat kost geld en 

energie; het is een forse klus. 

5. Goede zorg moet makkelijk bereikbaar zijn voor alle Rozendalers. Wij zijn blij dat er een loket 

is in Rozendaal. In de proeffase voorziet het al in een behoefte, maar we denken verder vooruit en 

hebben daarom een nieuw voorstel. Het college kan het zorgloket ook op de woensdagochtend een 

vaste, laagdrempelige plek geven in de Serre van Rozendaal. Een combinatie van taken en mensen 

en mogelijkheden levert bijzondere bijeenkomsten op en voegt positieve energie toe aan de saamho-

righeid  binnen het dorp. Saamhorigheid brengt Rozendalers bijeen.  

6. Voor cohesie in het dorp lijkt het de BGR ook zinvol om alle inwoners van Rozendaal zich 

meer bewust te laten worden van de behoefte aan medewerking en vrijwilligers in alle lokale politieke 

partijen. Zonder draagvlak en inzet van deze vrijwilligers wordt het voortbestaan van onze drie politie-

ke partijen en de zelfstandigheid van Rozendaal twijfelachtig. 

7. Onderzoek meer „handen uit de mouwen”-cohesie. Zo is er een mogelijkheid om eigen inwo-

ners te betrekken bij het algemene groenonderhoud binnen de gemeente en laat bijvoorbeeld delen 

van de trottoirs en trappen adopteren door bewoners voor bladveeg- en sneeuwruimwerkzaamheden. 
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Op basis van vrijwilligheid of door middel van een financiële prikkel (of tegenprestatie) of uit hoofde 

van lichaamsbeweging en/of het leggen van nieuwe burencontacten. Samen drachtplanten planten is 

ook goed voor de bijen. 

8. Ga zo door met het regelmatig houden van een inloop avond, maar organiseer daarbij een 

informele borrel waarvoor elke inwoner kan binnenvallen om te praten met bestuurders/raadsleden. 

Daar komen betrokken burgers en goede ideeën uit. Ook hiervoor is de Serre van Rozendaal ge-

schikt. Zorg dat de Serre in deze planperiode een centraal dorpsontmoetingspunt wordt. Maak plan-

nen om de Serre in 2018 tot "het binnen-centrum” van Rozendaal te laten zijn. Het kasteel en de tuin 

is in de zomerperiode al het centrum, en gebruik meer bijzonderheden van Rozendaal om in samen-

werking met GLK aandacht te trekken met de unieke omgevingskwaliteiten hier, zodat Rozendaal ook 

in de winter op de kaart gezet wordt.  

9. Een ander idee om de saamhorigheid te bevorderen is het instellen van een jaarlijkse prijs, die 

wordt uitgereikt aan de persoon of instelling, die ervoor heeft gezorgd dat Rozendaal positief op de 

kaart staat. Waaraan denken we? Het zou kunnen gaan om uitzonderlijke sportprestaties, het winnen 

van een prijs of het zich onderscheiden op muzikaal/cultureel/economisch/wetenschappelijk gebied 

etc. Creëer daarbij publiciteit zodat elke bewoner daarvan weet. 

10. Bedenk een jaarlijks terugkerend evenement op sportief, intellectueel, of cultureel vlak waar-

mee Rozendaal meer landelijke bekendheid verkrijgt en we niet alleen door de bedriegertjes of het 

kasteel bekend blijven. Bedenk wel dat de twee hardloopwedstrijden die door ons dorp gaan of star-

ten, slechts een bepaalde/ beperkte groep mensen trekken en voeg voor een breder publiek meer 

kunst toe in het dorp. Rozendaal heeft maar een beperkt aantal recente kunstwerken en kan meer of 

andere belangstellenden trekken met een kunstroute, met bankjes, die ook langs onze monumenten 

of bijzondere gebouwen en planten/bomen kan voeren.  

11. Misschien komt er nu weer ruimte voor een „ouderwetse” zeepkistenrace of een race met 
skateboards voor de jeugd vanwege de verschillende hoogtes in het dorp. De nieuwe drempel in de 

Kerklaan is geen belemmering meer voor de Giro in 2016 en houdt nu ook geen zeepkist of skate-

board tegen. De weg vanuit de Del - nieuwbouw, als dat doorgaat - is ook recht en dalend. Onderzoek 

de mogelijkheden voor een winterse rodelbaan op de Koningsberg of maak een dergelijke voorziening 

samen met Rheden op het Rozendaalse veld. Het is in 2016 de tijd om meer aandacht voor toerisme 

in aanloop van de doorkomst in Rozendaal van de Giro te verkrijgen. Maak Rozendaal als fiets- en 

wandeldorp met oplaadpalen voor fiets en auto bekender. De haarspeldbochten zijn alleen bij motor-

rijders echt bekend. Ook hiermee zet Rozendaal in op duurzaamheid en duurzame toeristen. 

12. Stel een elektrische (golf)kar beschikbaar (inschrijven net als greenwheels) ten behoeve van 

Rozendalers (ouderen, alleenstaanden zonder auto etc.) om met eigen vervoer boodschappen doen 

in Velp mogelijk te houden/maken. Een rollator werkt in dit dorp niet en een eigen scootmobiel is niet 

altijd nodig. Dit houdt Rozendaal duurzaam toegankelijk en bereikbaar en meer bijeen. 

13. Onderzoek de mogelijkheden en haalbaarheid van een zonnepanelenveld in Rozendaal. De 

Rozendalers worden blij van een goed werkend internetwerk en daarom moet het college in de actie-

stand voor de snelle aanleg van een glasvezelnetwerk in Rozendaal. U moet daarvoor de burger ook 

betrekken en stimuleren. 

14. De veiligheid in ons dorp begint en eindigt bij de burger zelf. Het kan altijd beter en meer sa-

men. Stimuleer daarom de opzet van what’s app groepen in de verschillende buurten zodat die een 

preventieve werking kunnen hebben tegen vandalisme of inbraken en voor veiligheid, ook qua zorg. 

De BGR heeft al een groep opgezet op de Kapellenberg en vermoedt dat er al meer zijn. Zorg dat je 

als gemeente dit overzicht hebt en ook stimuleert. Niemand kent zijn dorp zo goed als de burger. 

15. Onderzoek wensen en mogelijkheden voor het plaatsen van camera’s op strategische plekken 
in het dorp. Zorg dat de verlichting op orde is en breng de onveilige plekken in kaart, ook vanwege de 

bouwplannen. Verhoog de politiesurveillance en waak voor een goede bereikbaarheid van de politie. 

16. Zorg er voor dat alle bestuurs- en dorpsinformatie altijd volledig, tijdig en openbaar is, direct 

via de website en 2-wekelijks via In de Roos. Voor de Rozendalers is transparant bestuur en toegan-

kelijkheid van informatie vanzelfsprekend. Houd informatie alleen vertrouwelijk daar waar privacy in 

het geding is, zoals bij personen.  

17. Verbeter de site www.rozendaal.nl naar een moderne versie die intuïtief navigeert en 

waar semantisch zoeken is geïntegreerd. En die gewoon dus antwoord geeft op je vraag………. 
18. Genoeg suggesties en ideeën voor u vanuit een meewerkende oppositiepartij. Nu nog het 

klassieke BGR speerpunt van alle tijden: Financiën op orde houden. Zoals mijn eerste woorden van-

http://www.rozendaal.nl/
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daag waren: de begroting ziet er weer netjes sluitend uit, maar deze begroting is op orde gemaakt met 

het uitgangspunt dat de woningen op de Del alle verkocht worden.  

19. Financiën op orde houden blijft doel nummer 1. Er zijn genoeg redenen voor de bezuinigingen 

en ook de kortingen op het sociaal domein zijn lastig in te schatten, omdat de rekeningen voor 2015 

zelfs nu nog niet bekend zijn. U loopt voor 2015 dus al achter de feiten aan en in 2016 ziet dat er nog 

niet beter uit. Daarom is de BGR voor goede reserves en het niet opmaken van deze gelden aan het 

project bouw Bremschool. De afgesproken koppeling is en blijft een keiharde: geen woningen geen 

school op de Bremheuvel. De BGR is erg blij dit nogmaals helder vastgelegd te zien in het grondbe-

leid van het college in deze begroting op pagina 77. De kosten tot nu toe van uw huidige schoolpro-

jectaanpak zijn wat de BGR betreft al hoog genoeg opgelopen.   

20. De BGR wil graag een snelle start met het door u aangekondigde cultuurhistorisch onderzoek, 

een voorfaseonderzoek voor welstandsnota en omgevingsplan. Dit alles is van groot belang voor het 

behoud van ons kasteeldorp met zijn mooie groen. Over deze leefkwaliteiten moet door de raad tijdig 

gewaakt kunnen worden. De nieuwe Omgevingswet is al door de Tweede Kamer. Start daarom snel 

met de voorbereidingen van de invoering van de Omgevingswet en zorg voor de benodigde financiën 

en juiste ICT-omgeving voor het omgevingsplan. 

21. U vraagt de BGR om een mening over huisvestingsinspanningen voor asielzoekers met een 

verblijfsvergunning. Doe dat wat nodig is zo snel mogelijk binnen het beschikbare budget en betrek de 

Rozendalers hierbij vooraf!  

22. Verder blijft de BGR pleiten voor een bredere openstelling (iedere zaterdag?) van onze ge-

meentewerf voor de stort van afval en/of afspraken op maat. Ophalen tegen kostprijs is ook een mo-

gelijkheid; daar kan ook de door de BGR voorgestelde golfkar voor worden gebruikt. 

Ik ga afronden. 

23. Het college is al voorzichtig gestart met burgerinitiatieven door concreet invulling te geven aan 

het project Burgerkracht. Dit waardeert de BGR zeer. Subsidie is beschikbaar in de net vastgestelde 

subsidieverordening. 

24. Tot slot, willen wij de coalitie influisteren dat het algemeen belang en democratische besluit-

vorming meer omvat dan het met meerderheid van stemmen besluiten nemen. De Rozendaalse bur-

gers verdienen meer. 

De BGR blijft graag hardop met u meedenken voor goede besluiten. Stap uit uw stemmodus en voer 

ook gewoon open overleg. Stel de toekomst en de inwoners centraal bij uw beleid, want dit houdt Ro-

zendaal sterk en zelfstandig. Een mooie toekomst voor en in Rozendaal maken we met z’n allen! Doet 
u ook mee? 

 

Mevrouw Albricht leest namens Rosendael ’74: 
 

Voorzitter, de algemene beschouwingen zijn voor ons het moment om kritisch te kijken hoe het gaat 

met onze gemeente. Daarbij staan twee vragen centraal:  

• Staan we waar we zouden willen staan? en  

• Gaat het zoals we zouden willen dat het gaat?  

 

Namens de fractie van Rosendael ’74 geef ik u daar graag een antwoord op.  

Als eerste: staan we waar we zouden willen staan? Voor een antwoord hierop loop ik met u langs de 

belangrijkste punten van het coalitieakkoord. Anderhalf jaar na het sluiten hiervan zouden we toch een 

heel eind op weg moeten zijn om onze verkiezingsbeloften te realiseren. 

 

Verbindende gemeente en communicatie 

Wij streven naar een verbindende gemeente, waar het gesprek met de inwoners wordt gezocht en 

waar betrokkenen om hun mening wordt gevraagd. Dit college heeft laten zien dat de dialoog met 

Rozendalers beduidend méér wordt gezocht dan hiervoor. Bij de nieuwbouwplannen voor De Del en 

de school zijn meerdere informatieavonden georganiseerd. Ook was er onlangs een voorlichtings-

avond over de welstandsnota. Deze avonden worden duidelijk aangekondigd in de “In de Roos”. 
Daarnaast wordt in dit blad steeds meer informatie gegeven, onder andere door artikelen van de leden 

van het college van B&W en houden wethouders en ambtenaren ‘huiskamer-gesprekken’ om de me-

ning van buurtbewoners in kaart te brengen. Dit heeft er bijvoorbeeld bij de verkeersafwikkeling van 

de nieuwe school toe geleid dat er een motie is aangenomen om vooralsnog de wegenstructuur in de 
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wijk De Del niet aan te passen. Alles kan beter, maar wij zijn erg tevreden met de opstelling van het 

college als verbindende gemeente die steeds meer met haar inwoners communiceert. 

 

Dorpsschool 

Op 21 oktober jl. was er in ’t Rhedens een drukbezochte voorlichtingsavond, waarbij de plannen voor 
de Dorpsschool zijn gepresenteerd. Wij, en ook de meeste toehoorders, waren erg enthousiast over 

de plannen en de tekeningen die daar zijn uiteengezet. Een prachtige school, met veel grote ramen en 

dus veel daglicht. Een gebouw van twee lagen, de gymzaal wordt ingegraven (maar heeft wél dag-

lichtinval) en het parkeren is achter de school en dus buiten het zicht van de buurt. Over het gebruik 

van de gymzaal nog het volgende: de gymzaal is er ten behoeve van de gymles voor de leerlingen. 

Wat R '74 betreft, kunnen ook dorpsgenoten wel eens gebruik maken van deze ruimte, maar de gym-

zaal heeft niet de faciliteiten voor veelvuldig gebruik door sportverenigingen en dat is dan ook niet de 

bedoeling. 

Wij zijn van mening dat het ontwerpteam heel goed rekening heeft gehouden met de wensen van de 

bewoners van de omliggende huizen. Toch beseffen wij dat een deel van de inwoners van Rozendaal 

niet gelukkig is met de locatiekeuze. Zij vrezen met name voor overlast door een toename van het 

verkeer door de wijk. Het gaat per dag om een toename van maximaal 235 verkeersbewegingen heen 

en ook weer terug. Verdeeld over 4 momenten per dag, gaat het om ongeveer 60 auto’s van en naar 
school. Wij willen nogmaals benadrukken dat ook wij in eerste instantie hoopten dat het verkeer buiten 

de wijk om geleid zou kunnen worden. Maar al vóór de verkiezingen bleek dat de provincie zodanige 

voorwaarden stelde dat het verkeer toch door de wijk zal moeten. Hiermee werd de locatie aan de 

Bremlaan weliswaar minder onderscheidend, want bij elke locatie zou het verkeer door de wijk moe-

ten. Dat beziend, is voor ons de Bremlaan nog steeds de beste locatie.  

Wij vertrouwen erop dat dit college, samen met het bouwteam, de beste oplossingen zoekt om de 

overlast voor de wijk rondom de nieuwe school tot het minimum te beperken. 

Wij krijgen als fractie veel vragen over de nieuwe school. Die kunnen we hier niet allemaal behande-

len. Op onze website worden de meest gestelde vragen uitgebreid toegelicht. Staat uw vraag daar niet 

bij of heeft u aanvullende vragen, aarzel dan niet om ons te benaderen. Daar zijn we tenslotte voor! 

     

Sociaal beleid 

Het motto voor de decentralisaties in het sociaal domein is: ‘Regionaal wat kan, lokaal wat moet’. Ro-

zendaal werkt intensief samen met buurgemeenten, maar blijft uiteraard zelf verantwoordelijk voor 

haar inwoners. Tot nu toe is deze aanpak succesvol gebleken, alle ontwikkelingen zijn in gang gezet 

en doorgevoerd – en ook financieel blijven we naar verwachting aankomende jaren binnen budget. 

Het mandateren van de uitvoering van de decentralisaties aan Rheden was een noodzakelijke stap 

die een kleine gemeente als Rozendaal moest zetten. Eindverantwoordelijk zijn en blijven is hierbij 

uiteraard een gegeven. Rosendael ’74 onderschrijft deze eindverantwoordelijkheid ten zeerste. Voor 
ons was het dan ook een belangrijk speerpunt dat Rozendalers ook in hun eigen dorp advies kunnen 

inwinnen over alle nieuwe regelingen omtrent de transities. We zijn daarom ook verheugd dat B&W er 

voor gezorgd heeft dat er een WMO-loket is geopend waar onze inwoners wekelijks gebruik van kun-

nen maken.  

 

Openbare orde en veiligheid 

Alle partijen willen een gemeente waar iedere inwoner zich veilig voelt. Dit is een overheidstaak. 

Dankzij Rosendael ’74 heeft de gemeente een aantal preventieve maatregelen genomen en veel aan-

dacht besteed aan bewustwording en extra surveillance van politie. Het aantal inbraken is gedaald, 

maar wij beseffen dat het in Rozendaal om kleine getallen gaat. Slechts een paar inbraken méér kun-

nen de statistieken enorm beïnvloeden. Laten we hopen dat dat niet gebeurt. De laatste tijd zijn 

WhatsApp buurtgroepen veel in het nieuws, vanwege de preventieve werking ervan. Wij willen dat ook 

voor Rozendaal opstarten. Veiligheid zal een speerpunt van Rosendael ’74 blijven en wij zullen blijven 
hameren op voldoende surveillance door politie.  

 

Ruimtelijke ordening 

De bestemmingsplanprocedure voor een nieuwbouwwijk op De Del is al voor de tweede keer behan-

deld bij de Raad van State. Dit orgaan heeft begin oktober meegedeeld dat zij niet binnen de gestelde 

termijn van 6 weken een uitspraak zullen doen. Wij gaan ervan uit dat dit uiterlijk eind november zal 

zijn. Wat nu als de Raad van State een negatief oordeel velt? Wel, als dat gebeurt, is er sprake van 
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een nieuwe politieke situatie. We zijn het aan de inwoners van Rozendaal verplicht om een nieuwe 

school te bouwen. Ook zonder de inkomsten van De Del blijft die verplichting overeind. Er zullen dan 

alternatieven moeten worden onderzocht, waaronder een goedkopere school met minder faciliteiten. 

Wij hopen uiteraard dat we de nieuwbouwwijk De Del kunnen gaan bouwen, zodat daarmee de finan-

ciering van de school is veiliggesteld. 

 

Jeugd 

Voor de jongeren zijn er wel veel speelplaatsen, maar deze voldoen niet altijd aan de wensen van de 

kinderen zelf. Ook zijn er weinig faciliteiten voor tieners, zoals een skatebaan of trapveldje. In het coa-

litieakkoord staat dat we met de jongeren en/of hun ouders zullen onderzoeken wat de behoeften  zijn. 

Tot nu toe is het college hier niet aan toegekomen, begrijpelijk gezien de drukte van het afgelopen 

jaar. Wij verzoeken het college hier het komende jaar aandacht aan te besteden. 

 

Duurzaamheid en groene gemeente 

Bij de bouw van de nieuwe Dorpsschool en de nieuwbouw op De Del worden de mogelijkheden van 

duurzaam en energie-neutraal bouwen verder onderzocht en, waar praktisch mogelijk, uitgevoerd. Bij 

de presentatie van de nieuwe school hebben we begrepen dat zo duurzaam mogelijk wordt gebouwd 

en waarbij zoveel mogelijk groen rondom de school bewaard blijft. Ook is het gebruik van chemische 

bestrijdingsmiddelen verder teruggedrongen. Er wordt geen Round-up meer gebruikt voor onkruidbe-

strijding.  

 

Gemeentelijke gebouwen 

De gemeente heeft onderzocht of de Molenschuur en de Torckschool, die geen huisvestingsfunctie 

meer hebben, kunnen worden afgestoten. Belangrijk daarbij is dat deze panden in goede staat be-

houden blijven voor Rozendaal. De Molenschuur is vorige maand verkocht voor € 300k, dit is een 
mooie toevoeging aan de reserves van Rozendaal. De verkoop van de Torckschool zal pas na opleve-

ring van de nieuwe dorpsschool opgestart worden. 

 

Financieel beleid 

Tot nu toe is het college er telkens in geslaagd een sluitende begroting te presenteren. Rosendael ’74 
heeft een behoudende begrotingsdiscipline nog altijd hoog in het vaandel staan en zal tijdig maatrege-

len voorstellen, als de gemeente haar begroting in de toekomst niet meer sluitend krijgt. Wij danken 

op dit punt de wethouder en zijn ambtenaren voor de gedegen begroting 2016 en meerjarenraming. 

Onze vragen zijn zeer adequaat beantwoord. Wij beseffen dat overheidsfinanciën met zeer veel onze-

kerheden te maken hebben, niet alleen in de gemeente Rozendaal, maar ook landelijk. Wij zijn in dit 

licht extra content met de ruime reserves die Rozendaal als buffer heeft. 

 

De tweede vraag: Gaat het zoals we zouden willen dat het gaat? 

Bij deze vraag wil ik het over de sfeer in de raadszaal en in het dorp hebben. Op de verkiezingsavond 

in maart 2014 heb ik, na een heftige verkiezingsstrijd, partijen opgeroepen om de felle sfeer die er 

toen heerste, te doorbreken. Die sfeer was on-Rozendaals en voor ons onwenselijk. Er was sprake 

van een tweedeling in ons dorp, met de nieuwe school als twistappel. 

We zijn nu anderhalf jaar verder. Wij vinden de sfeer in de raadszaal aanzienlijk verbeterd. Na een 

periode van aftasten zijn we allemaal gewend aan de nieuwe rollen binnen de gemeenteraad. De 

meeste inwoners van Rozendaal zijn de perikelen rond de nieuwe school wel beu en willen vooral dat 

dit dossier snel en op een zorgvuldige manier wordt afgerond. Dit geldt helaas niet voor iedereen. 

Begrijp me goed, wij hebben er alle begrip voor dat inwoners in een wijk zo min mogelijk verandering 

willen en het ook zo rustig mogelijk willen houden. Mijn oproep aan allen is om respect te hebben voor 

elkaars mening en om te proberen met elkaar tot een goede oplossing te komen. De school moet nou 

eenmaal ergens worden gebouwd binnen de gemeentegrenzen ... 

De zelfstandigheid van Rozendaal is voor veel Rozendalers een groot goed. Verdeeldheid en een 

overmatig scherpe toonzetting met  bijbehorende aandacht in de landelijke media zijn nadelig voor het 

zelfstandig voortbestaan van onze gemeente. 

 

Op zondag 8 mei 2016 komt de Giro d’Italia door Rozendaal. Het lijkt Rosendael ’74 een mooie gele-

genheid om met alle partijen iets positiefs te organiseren voor heel Rozendaal. Sport verbroedert, 

nietwaar? Wij stellen voor om samen deze handschoen op te pakken en te kijken of we op zaterdag 7 
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mei de route van de “Gi’Rozendaal” kunnen gebruiken om voor alle leeftijdscategorieën een sportief 
parcours uit te zetten, van speurtocht tot wandeling, van hardlopen tot wielrennen en af te sluiten met 

een gezamenlijke borrel. Ik hoop dat wij op alle partijen kunnen rekenen! 

 

Ik ben aangekomen bij ons laatste aandachtspunt. Normaal gesproken gaan wij niet in op landelijke 

politieke zaken, tenzij die Rozendaal raken. Dit jaar kunnen wij niet om de vluchtelingenproblematiek 

heen. Alle gemeenten worden opgeroepen om vluchtelingen op te vangen. Tot nu toe heeft Rozen-

daal de opvang van vluchtelingen geregeld met Arnhem, omdat die gemeente over betere faciliteiten 

beschikt.  

De meeste Rozendalers hebben het goed, erg goed zelfs. Rosendael ’74 is van mening dat wij een 
morele verplichting hebben om ook ons steentje bij te dragen aan deze landelijke problematiek. Er is 

niet veel ruimte beschikbaar voor de opvang van vluchtelingen, maar we kunnen zeker een sociale 

huurwoning beschikbaar stellen voor statushouders, zodra deze vrijkomt bij de woningcorporatie. En 

laten wij ons daarbij niet tot het strikte formele minimum beperken! Ik dank u voor uw aandacht, 

 

 

De heer Van der Plas leest namens het PAK: 

 

Voorzitter, vanuit het kleine hemeltje op aarde kijken we vanavond terug op een bewogen politiek jaar 

in Rozendaal. Een jaar waarin de meningen en belangen in ons kleine dorp soms ver uit elkaar lagen. 

Dit leidde tot taferelen die we in Rozendaal niet zo gewend zijn. In de wijk de Del verschenen protest-

borden tegen het schoolverkeer door de wijk en ook in de raadszaal waren er stevige discussies tus-

sen coalitie en oppositie over de bouw van de nieuwe Dorpsschool en de financiële positie van Ro-

zendaal. 

 

Wat ons betreft, geeft de programmabegroting 2016 zeker geen aanleiding om ons over dat laatste 

zorgen te maken. Zoals wethouder Van Gorkum in de laatste Roos al schreef, zien de financiële voor-

uitzichten er beter uit dan een jaar geleden. Een sluitende begroting voor 2016 met slechts beperkte 

lastenverzwaring en op peil blijvende voorzieningen en een sluitende meerjarenbegroting voor 2017-

2019. Complimenten daarvoor aan het college en dan met name aan de verantwoordelijke wethouder 

en de ambtenaren die hebben meegewerkt aan dit document. 

 

Voorzitter, voordat ik verder inga op de begroting, wil ik eerst nog even terugblikken op het afgelopen 

jaar. Op woensdag 21 oktober werden het ontwerp van de nieuwe school en de voorgestelde ver-

keersafwikkeling gepresenteerd op een openbare informatieavond. Ik citeer even uit ons verkiezings-

programma: “Het PAK wil dat de nieuwe Dorpsschool duurzaam en passend in de omgeving wordt 
gebouwd. Dat betekent een veilige oversteek over de Schelmseweg en een goede verkeersafwikke-

ling in de wijk met zo min mogelijk overlast voor omwonenden. We maken ons sterk om bij dit proces 

de omwonenden van de Bremheuvel zoveel mogelijk te laten participeren.” 
 

Voorzitter, het prachtige ontwerp van de school en de voorgestelde verkeersmaatregelen zijn voor ons 

als PAK reden tot tevredenheid. De participatie van de omwonenden is dat echter niet. De ingestelde 

klankbordgroep bleek helaas teveel verdeeld en de beoogde participatie kwam niet van de grond. 

Toch wil ik het college en de projectgroep bedanken dat zij de poging wel gewaagd hebben. Ook met 

de vele informatieavonden en communicatie met direct omwonenden heeft het college zijn goede wil 

en intenties getoond. Helaas blijkt het niet mogelijk om daarmee iedereen tevreden te stellen, maar ik 

vind dat niemand kan beweren dat hij of zij niet is geïnformeerd. 

 

Met de wijziging van het bestemmingsplan nog voor de boeg zijn er dit jaar een paar belangrijke stap-

pen gezet op de lange weg naar een nieuwe dorpsschool. Ik hoop, net als vorig jaar, dat het college 

de lijn van dialoog en transparantie vast weet te houden en constructief in gesprek blijft met alle be-

trokkenen. 

 

Eén kritische noot wil ik nog wel plaatsen, voorzitter, en dat betreft de rol van de provincie. Ondanks 

het mooie resultaat van een nieuwe, veiliger, oversteek over de Schelmseweg blijft het PAK van me-

ning dat de provincie tekortschiet in haar verantwoordelijkheid als wegbeheerder. Het beperken van 

de snelheid en de handhaving van de 50 km/uur door de provincie is wat ons betreft ver onder de 
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maat. Zo is de vernieuwde rotonde op de Kerklaan eerder snelheidsverhogend dan remmend. Ook de 

gevaarlijke ‘varkensruggen’ bij de Jelsma-rotonde zijn nog niet vervangen. Doorstroming van het ver-

keer lijkt bij de provincie een hogere prioriteit te hebben dan veiligheid.  

VRAAG: Het PAK blijft u vragen om de provincie zoveel mogelijk te bewegen om de snelheid op de 

Schelmseweg terug te brengen en te handhaven. 

  

Wat minder voortvarend gaat het met de nieuwbouwplannen op de Del. Sinds de hernieuwde vaststel-

ling in oktober vorig jaar ligt het bestemmingsplan weer bij de Raad van State. Mogelijk krijgt de ge-

meente binnenkort eindelijk het verlossende woord. 

 

Voorzitter, daarmee kom ik op huisvesting van een heel andere aard. In een tijd dat de vluchtelingen-

problematiek de landelijke politiek domineert, ontkomen wij in ons hemeltje op aarde er ook niet aan 

om daar aandacht aan te besteden. Op pagina 22 van de programmabegroting, onder het programma 

Sociaal Domein, geeft het college aan dat er gestart is met een oriëntatie op het vluchtelingenvraag-

stuk, maar dat er nog geen middelen zijn gereserveerd. Wij zijn ons, als kleinste zelfstandige gemeen-

te van het vasteland, zeer bewust van onze bescheiden mogelijkheden. Toch wil het PAK vandaag 

aandacht vragen om ook als Rozendaal onze verantwoordelijkheid te nemen en, op Rozendaalse 

schaal, een bijdrage te leveren aan de oplossing van dit grote humanitaire vraagstuk. Dat mag wat 

ons betreft dan ook ruimer zijn dan de ons opgelegde taakstelling van 2 statushouders per jaar. In uw 

notitie van 22 oktober geeft u al een aantal mogelijke denkrichtingen aan, zoals het overnemen van 

een vrijkomende huurwoning van de woningcorporatie en deze te bestemmen voor statushouders. Het 

PAK staat daar positief tegenover, evenals het vasthouden aan het huidige voorkeursbeleid waarbij 

statushouders voorrang krijgen. 

VRAAG: Het PAK vraagt het college om: 

• te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om, zowel op korte termijn als langere termijn, in Ro-

zendaal minimaal 2 statushouders te huisvesten; 

• de consequenties daarvan in kaart te brengen, zowel financieel als maatschappelijk. 

 

Naast het huisvesten van statushouders is het PAK van mening dat wij ook een bijdrage moeten leve-

ren aan de opvang van asielzoekers. Grootschalige huisvesting van asielzoekers is in Rozendaal vrij-

wel niet mogelijk, maar wij vinden dat de gemeenten die dat wél kunnen, daarvoor niet alleen op hoe-

ven te draaien. Het gaat hier om een gezamenlijke verantwoordelijkheid van alle gemeenten. 

VRAAG: Is het college bereid om te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om een Rozendaalse bij-

drage te leveren aan de opvang van asielzoekers door buurgemeenten? Wij denken daarbij bijvoor-

beeld aan financiële ondersteuning.  

 

Een ander actueel onderwerp dat raakt aan de huisvesting van vluchtelingen is scheefwonen. 

Scheefwoners zijn mensen die in een sociale huurwoning wonen, terwijl ze hiervoor een te hoog in-

komen hebben. Hierdoor ontstaat er een wachtlijst voor mensen met lagere inkomens om een betaal-

bare of sociale huurwoning te kunnen betrekken. De overheid probeert scheefwoners aan te pakken 

door huurverhogingen door te voeren voor huishoudens met een bepaald minimum inkomen. Voorals-

nog lijkt het aantal huishoudens dat een te hoog inkomen heeft voor de sociale huurwoning waar zij in 

wonen echter niet aanmerkelijk te dalen. De woningcorporaties mogen geen bouwactiviteiten voor 

deze doelgroep ondernemen. De huurders zijn veelal niet in staat te kopen, omdat zij de hypotheek 

niet rond krijgen. Zij willen wel bewegen naar een andere woning, maar dan moet die wel beschikbaar 

zijn. Gemeenten kunnen hier een stimulerende rol in spelen door bouwlocaties aan een projectontwik-

kelaar te gunnen met de voorwaarde om te bouwen voor dit huursegment. Dit kan bijvoorbeeld op 

termijn aan de orde zijn bij de nieuwe bestemming van de huidige Dorpsschool op de Steenhoek. 

VRAAG: Het PAK vraagt het college om aandacht te hebben voor het huursegment bij het beschikbaar 

komen en toewijzen van bouwlocaties in Rozendaal.  

 

Ik wil het Sociaal Domein afsluiten met een compliment aan het college, met name aan de verant-

woordelijke wethouder Logemann en de betrokken ambtenaren. De decentralisatie is tot nu toe pro-

bleemloos verlopen en er zijn diverse initiatieven ontplooid, zoals het WMO-spreekuur en de Serre 

van Rozendaal. Rozendaal laat een actief sociaal gezicht zien en daar zijn wij als PAK erg verheugd 

over. Ook de samenwerking tussen Dorpsschool, peuterspeelzaal en kinderdagopvang verloopt naar 
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tevredenheid voor alle partijen. Rozendaal is daarmee sociaal gezien voor zowel oud als jong op de 

goede weg en wij hopen dat die ingeslagen weg wordt voortgezet.  

 

Voorzitter, Rozendaal staat bekend als een zeer kindvriendelijke gemeente. Toch zien het PAK ook 

hier nog wel ruimte voor verbetering. Op pagina 37 van de begroting komt het onderwerp speelplaat-

sen aan de orde. In Rozendaal zijn nu alleen speeltoestellen voor de kleinere kinderen (glijbaantjes en 

zo). In ons dorp wonen echter ook oudere kinderen. Waar hebben zij behoefte aan? Wij denken daar-

bij bijvoorbeeld aan een basketbalpaal, skate ramp, hockey/voetbal doeltjes, BMX baantje, etc. en 

stellen voor om hierover in gesprek te gaan met deze jongeren en/of hun ouders. Ook het Rhedens 

zou hierbij kunnen worden betrokken. 

VRAAG: Het PAK vraagt het college om een inventarisatie te doen naar de behoeften van de oudere 

jeugd met betrekking tot recreatievoorzieningen.  

 

Een geheel ander onderwerp betreft telecommunicatie en internetdiensten. Deze zijn steeds belangrij-

ker en staan dicht tegen de primaire infrastructurele voorzieningen als gas, water en licht. Zeker ge-

zien het type zelfstandigen in Rozendaal is het belangrijk dat deze infrastructuur goed op orde is. In 

de Algemene Beschouwingen van vorig jaar heeft het PAK de wens tot aanleg van glasvezel al aan-

gekaart.  

VRAAG: Kan het college aangeven wat de status van de ontwikkelingen op het gebied van telecom-

municatie is? Wij doelen daarbij concreet op het GSM kanaal en de uitrol van glasvezel. 

 

Voorzitter, dan ben ik nu aanbeland bij de bestemmingsreserves. Een belangrijk deel van het weer-

standsvermogen van Rozendaal hangt af van de algemene reserve. Dit kan een vertekend beeld ge-

ven, als de bestemmingsreserves niet op orde zijn. Immers er zit dan te veel of te weinig geld in be-

stemmingsreserves waardoor de algemene reserve te laag of te hoog wordt voorgesteld. Als PAK 

staan wij een gedegen reservebeleid voor: niet te laag maar ook niet te hoog. Als onze bestemmings-

reserves goed op orde zijn en ons weerstandsvermogen op de korte en lange termijn goed is, kunnen 

reserves gebruikt worden om de duurzame kwaliteit van Rozendaal en de voorzieningen van haar 

inwoners op peil te houden dan wel te verbeteren, waar noodzakelijk. Hierbij moet wel steeds de 

meest effectieve aanwending gebruikt worden. Een voorbeeld hiervan was het vroeger tegen langere 

tijd wegzetten van geld tegen aantrekkelijke vergoedingen die dan weer gebruikt konden worden in de 

exploitatie. Met het schatkistbankieren staan we echter voor een nieuwe uitdaging van het optimaal 

inzetten van onze reserves. Op pagina 31 geeft u aan dat ook dit jaar weer een nota reserves en 

voorzieningen wordt opgesteld. 

VRAAG: Kan het college bij de jaarlijkse nota reserves en voorzieningen een lange termijn visie en 

onderbouwing toevoegen met betrekking tot het reservebeleid? 

 

Een ander financieel onderwerp betreft de accountantskeuze. Op pagina 67 van de begroting geeft u 

aan dat op 20 oktober 2015 wordt besloten welke accountant voor de periode t/m 2018 wordt aange-

wezen. Die raadsvergadering is inmiddels geweest en er is gediscussieerd over het aanbestedings-

proces en de uiteindelijke gunning aan Deloitte voor 1 jaar met een optie op verlenging. Wij hebben 

daar als PAK onze bedenkingen bij geplaatst, omdat wij als overheid en gemeentebestuur integriteit 

als een groot goed dienen te zien. En ook kleinere accountantskantoren zijn best in staat een goed 

product te leveren.  

VRAAG: Wij willen het college vragen om bij de accountantskeuze voor 2016 (en daarna) niet automa-

tisch uit te gaan van de zogenaamde ‘grote vier’ maar ook kleinere partijen mee te nemen in de aan-

besteding. 

 

Voorzitter, ik sluit af met twee luchtiger onderwerpen. Ten eerste de vlinders in Rozendaal. Op dit 

moment is het niet het seizoen daarvoor, maar straks in het voorjaar hopen wij die weer in groten ge-

tale rond te zien vliegen. Net als de bij staat ook de vlinder in Nederland onder druk. Aansluitend op 

de initiatieven voor het bevorderen van de bijenstand, zoals het door de BGR in september voorge-

stelde bijenlint, stellen wij voor om ook onderzoek te doen naar geschikte locaties en mogelijkheden 

om, naast de bijenstand, ook de vlinderstand middels biotoopverbetering te helpen. Dit zou bijvoor-

beeld kunnen worden meegenomen bij het Gemeentelijk Groenplan. 

VRAAG: Kan het college instemmen met een onderzoek om de vlinderpopulatie in Rozendaal te be-

vorderen? 
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Het laatste onderwerp heeft een Italiaans tintje. In 2016 komt de Giro d’Italia door Rozendaal. Een 
uitgelezen kans om Rozendaal nog meer op de kaart te zetten en de creativiteit van de inwoners aan 

te spreken. Het PAK stelt voor om een brainstormavond te organiseren met inwoners van Rozendaal 

op welke manier er aandacht gegeven kan worden aan dit wielerfestijn. Bovendien kan dit positief 

werken op de sociale samenhang in het dorp. 

VRAAG: Kan het college instemmen met het organiseren van een brainstormavond voor de doorkomst 

van de Giro d’Italia in Rozendaal? 

 

Voorzitter, ik ga afsluiten. Ook dit jaar kijk ik met een goed gevoel terug op de goede samenwerking 

met onze coalitiepartner Rosendael’74. Met de oppositie verloopt de samenwerking helaas wat stroe-

ver, maar gelukt beperkt zich dat tot deze raadszaal. Alles bij elkaar heb ik voldoende vertrouwen in 

de toekomst en hoop ik dat we de weg voortzetten naar verdere verbinding en duurzaamheid in onze 

mooie gemeente. Dank u wel, namens de fractie van PAK Rozendaal. 

 

 

De voorzitter schorst de vergadering van 19.55 uur tot 20.15 uur. 

 

 

De voorzitter antwoordt dat alle partijen hebben gesproken over het belang van saamhorigheid in het 

dorp. Rosendael ’74 is het meest uitgesproken hierin met de opmerking dat het duidelijk beter gaat 
dan een jaar geleden. De toonzetting bij het PAK en de BGR is dat er stappen voorwaarts gemaakt 

zijn en dat dit buitengewoon belangrijk is. Het feit dat alle drie de partijen dit geconstateerd hebben, is 

op zich al belangrijk.Saamhorigheid is immers in een kleine gemeenschap als die van Rozendaal erg 

belangrijk. Wat dat betreft is het jammer dat de saamhorigheid het laatste jaar achteruit gegaan is, 

waarbij natuurlijk ook speelt dat er sprake kan zijn van tegengestelde belangen waar niet altijd een 

compromis in te vinden is. Toen destijds de locatie Del 6 werd afgeblazen, was het ogenblikkelijk dui-

delijk dat de raad er drie actiegroepen voor terug zou krijgen, omdat er bijna altijd bij de bouw van een 

nieuwe school, waar dan ook, sprake is van een zeker spanningsveld. De toonzetting ervan is zeker 

van belang. Het is aan alle partijen om hieraan te werken en de eigen gemeente niet onnodig te be-

schadigen.  

Het zou geen recht doen om op dit moment afzonderlijk op de vele suggesties van de BGR in te gaan. 

Het college stelt dan ook voor om in eerste instantie samen met de BGR de gedachten verder uit te 

werken en te kijken welke suggesties aanspreken en om vervolgens de andere partijen erbij te betrek-

ken. Daarbij is het ook belangrijk wat de gemeenschap doet. Wat dit betreft was het vorig jaar bij de 

viering van het 750-jarig bestaan van het kasteel verfrissend te zien dat het benodigde bedrag voor de 

restauratie van de tuinfase gehaald werd, tegen de verwachting in, dankzij de initiatieven die uit de 

gemeenschap zijn gekomen. Het college zal de BGR uitnodigen voor het gesprek om alle suggesties 

door te nemen. 

 

Wethouder Van Gorkum antwoordt dat de complimenten voor de begroting zullen worden doorgege-

ven aan de betrokken ambtenaren die deze hebben opgesteld. Als constante factor in de organisatie 

zorgen zij ervoor dat het beleid dat al jarenlang in de gemeente wordt gevoerd, ook door nieuwko-

mende wethouders aangehouden wordt. De voorliggende begroting is dan ook tot stand gekomen 

door te kijken naar hoe het in het verleden is gedaan en hoe conservatief de begroting werd opge-

steld. Bij het opstellen van de begroting is gekeken of de begroting sluitend kon worden gemaakt zon-

der extra bezuinigingen en zonder tariefsverhogingen, hetgeen inderdaad gelukt is, ook voor meerde-

re jaren. De gemeente staat er beter voor dan vorig jaar, omdat toen de meerjarenbegroting enkel 

sluitend kon worden gemaakt door in het laatste jaar €50.000 uit de algemene reserve te halen. In de 
voorliggende meerjarenbegroting tot en met 2019 hoeft de algemene reserve niet te worden aange-

sproken en hoeven ook de tarieven niet verhoogd te worden, anders dan met het prijsindexcijfer. De 

begroting is conservatief maar sluitend.  

Het college is van mening dat het een solide, realistische begroting is, mede omdat hij is gemaakt in 

de lijn zoals hij in het verleden is gemaakt. Kijkend naar het overzicht jaarrekeningsaldi van 2003 tot 

2014 is er geen jaar geweest dat het saldo negatief was en ook voor 2015 lijkt dit wederom het geval 

te zullen zijn. Kijkend naar de staat reserves en voorzieningen, is er vanaf 2008 tot 2014 een stijging, 

waarbij de gemeente in 2014 zelfs boven €8 miljoen aan eigen vermogen zat. Met deze reserves, die 



 
Raadsvergadering gemeente Rozendaal d.d. 3 november 2015 

11 

ruim twee maal de begroting zijn, kan waarschijnlijk gewoon gesteld worden dat er geen gemeente in 

Nederland is die een dergelijke begroting kan presenteren. Alle bangmakerij ten spijt, wil hij realistisch 

blijven; het zal financieel wel meevallen.  

Ingaand op de betogen van de diverse fracties, vraagt hij de fractie van de BGR om een uitleg van 

punt 21, in het licht van de concrete vraag die het college gesteld, namelijk of Rozendaal niet wat ex-

tra moet doen in het kader van het vluchtelingenbeleid en de opvang van de statushouders.  

Rosendael ’74 heeft geen concrete vragen gesteld om nader op in te gaan.  
In het betoog van het PAK hebben een aantal punten betrekking op het vluchtelingenbeleid. Wat de 

huurwoningen betreft, moet Rozendaal zich houden aan het regionaal beleid en de afspraken die in 

dat kader zijn gemaakt (duurzame ladder, stoplichtbeleid e.d.). De gemeente kan niet zomaar bepalen 

om een contingent huurwoningen te bouwen. Het college heeft dus wel aandacht voor de kwestie, 

maar moet het in regioverband bekijken. Wat de suggestie van een financiële bijdrage aan buurge-

meenten die asielzoekers opvangen betreft, enige weken geleden is er een bijeenkomst in Arnhem 

geweest waar ook de burgemeesters van Arnhem en Nijmegen aanwezig waren. Burgemeester Bruls 

gaf er te kennen dat de gemeente Nijmegen in de begroting 2016 €200.000 extra heeft opgenomen 

voor de opvang van asielzoekers. Hij pleitte ervoor dat buurgemeenten van gemeenten die fysiek in 

staat zijn om asielopvang te realiseren, deze laatste gemeenten financieel bijstaan en dat hierover in 

regionaal verband afspraken gemaakt worden. Tenslotte het artikel in De Gelderlander van 3 novem-

ber. Het is op de laatste regel na een juiste weergave van het memo dat het college de gemeenteraad 

heeft gestuurd. De betrokken journalist heeft inmiddels aangegeven de uitspraak over het Rozendaal-

se Veld ook zelf wel wat te prikkelend te vinden en het college van Rozendaal heeft zeer zeker de 

intentie niet om een asielzoekerscentrum à la Heumensoord te vestigen op het Rozendaalse Veld. 

Bovendien is het ook niet mogelijk; er liggen ook geen aansluitingen voor water en elektriciteit.  

Wat telecommunicatie betreft, is de concessie aan Vodafone gegeven. De gemeente zelf reageert 

snel op vragen die gesteld worden, maar Vodafone niet. Vodafone moet enkel nog een constructiete-

kening voor goedkeuring voorleggen, maar is er niet vlot mee. Zodra deze er wel is, kan overgegaan 

worden tot het bouwen van de mast. Met betrekking tot de glasvezelkabel heeft Regge Fiber aange-

geven dat wanneer het nieuwbouwproject op de Del doorgaat, zij van daaruit begint met de aanleg 

van de glasvezelkabel en deze vervolgens over heel Rozendaal uitbreidt. Gaat het project op de Del 

niet door, volgt Rozendaal de ontwikkeling vanuit Rheden en wordt de glasvezelkabel vanuit Rheden 

via Velp naar Rozendaal aangelegd.  

De nota Reserves en voorzieningen en de lange termijnvisie is in vorige raadsvergadering toegezegd. 

In navolging van de accountantsselectie bij andere gemeenten zal hij het presidium voorstellen om 

hiervoor een commissie bestaande uit deskundige commissie- en/of raadsleden, samen te stellen die 

het college een voorstel doet. 

Het college waardeert burgerinitiatieven ten zeerste. Zodra deze er komen op het gebied van de vlin-

derpopulatie, gaat het college er mogelijkerwijs mee aan de slag. 

In een gesprek met de regiodirecteur Portaal is hem duidelijk geworden dat de bestaande afspraken 

op korte termijn verlengd moeten worden en dat deze blijven zoals ze t/m 2014 zijn geweest. Als de 

bestaande regeling blijft zoals hij nu is, zal Portaal een vrijkomende huurwoning als eerste aanbieden 

aan de gemeente die kan bepalen of zij deze woning wil toewijzen aan een statushouder of wil terug-

geven aan Portaal die deze dan kan aanbieden via Entree.nl. In de praktijk komen er maar weinig 

woningen vrij. Het gaat om 46 sociale huurwoningen en de doorstroomsnelheid is gering. In 2013 

kwam de laatste huurwoning vrij. Bovendien heeft Portaal ook in haar portefeuilleprogramma staan 

dat zij niet van plan zijn om te investeren in sociale huurwoningen. In de raad van 15 december komt 

het college met een concreet voorstel. 

Ook het college stoort zich in hoge mate aan de snelheid op de Schelmseweg. Het verkeer neemt de 

nieuwe rotonde nu rechtdoor in plaats van eromheen, waardoor de rotonde absoluut niet vertragend 

werkt. Op termijn zal hij in overleg treden met de gedeputeerde waar hij niet zozeer wil spreken over 

de rotonde waar waarschijnlijk niets meer aan te doen is, maar waar hij aandacht wil vragen voor elke 

mogelijke manier om de snelheid te verlagen tot 50 km/uur. Hij zegt toe alle mogelijke moeite te zullen 

doen om dit gerealiseerd te krijgen. Er is nog geen concrete datum voor dit overleg afgesproken.   

De heer Schmidt geeft de wethouder als invalshoek voor het overleg mee dat de veiligheid op de 

rotonde zeer is afgenomen door de hoge snelheid. Hij vraagt wat de motivatie van de provincie is ge-

weest om de oude rotonde te vervangen door een nieuwe.  
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Wethouder Van Gorkum antwoordt dat de nieuwe rotonde zodanig is gemaakt dat vrachtauto’s en 
bussen de rotonde nu ook kunnen nemen. Hij zegt toe de signalen uit de raad te zullen meenemen in 

het overleg.  

Wethouder Logemann antwoordt dat 2015 een bijzonder jaar is geweest vanwege de invoering van 

de decentralisaties. Dit heeft het nodige gevraagd van de organisaties die in het sociale domein actief 

zijn en van de gemeente en haar ambtenaren. Hij is blij te mogen constateren dat de raad tevreden is 

en zal de geuite complimenten doorgeven aan de betrokken ambtenaren. 

Ook de waardering die verschillende partijen hebben uitgesproken voor het WMO-loket, neemt hij 

graag in ontvangst, maar de kanttekening moet gemaakt worden dat de ambities van de raad weleens 

haaks zouden kunnen staan op de feitelijke belangstelling van de burgers. De gemeente is met een 

proef bezig en de proef is verlengd, juist omdat er helaas weinig mensen gebruik van maken. Binnen-

kort wordt de feitelijke situatie geëvalueerd. Hij is zeker bereid om naar de suggestie van de BGR te 

kijken om het te combineren met de Serre van Rozendaal, maar het kan lastig zijn. Enerzijds, omdat 

men te maken heeft met privacy in de feitelijke situatie en anderzijds omdat men te maken heeft met 

ARBO-omstandigheden; er zijn voorschriften voor de veiligheid van medewerkers. Er zal naar alle 

aspecten gekeken worden. Mocht blijken dat deze vorm niet optimaal is, wordt er naar een andere 

vorm gezocht. 

Verschillende partijen hebben suggesties gedaan om meer te kijken naar voorzieningen voor de 

jeugd. Zij stellen terecht dat er wel voorzieningen zijn voor heel jonge kinderen maar niet voor de wat 

oudere jeugd. Dit is ook al in het Bestuursakkoord vastgesteld en daaruit is een actiepunt uit voortge-

komen. Het college gaat dit snel oppakken.  

Een aantal fracties heeft complimenten gegeven voor het ontwerp van de school en het feit dat het in 

nauwe samenwerking tussen de architect en de school, ouders en anderen tot stand is gekomen. De 

BGR gaf aan dat zij in 2013 het alternatief van vernieuwbouw op de huidige locatie hebben voorge-

steld. Echter, in 2012 heeft de raad een door Rosendael ’74 en de BGR ingediende motie aangeno-

men om niet op de huidige locatie verder te gaan. Die motie is nog steeds van kracht. Het college 

werkt stug door en het resultaat wordt een duurzame school, die past in het landschap en die zo min 

mogelijk overlast voor de omwonenden geeft.  

De voorzitter antwoordt dat er wordt gewerkt aan de vernieuwing van de website, die begin 2016 

afgerond zal zijn. De opmerkingen om de website handzamer te maken, worden daarbij meegeno-

men.  

Wat de Giro d’Italia betreft, zou het goed zijn als de wethouder Sport alle partijen uitnodigt voor een 

brainstorm hierover.  

De toonzetting van de betogen in relatie tot de veiligheid was totaal anders dan 2, 3 jaar geleden en 

de cijfers geven daartoe zeker aanleiding. Tot nu toe zijn de cijfers zeer gunstig, ook in vergelijking 

met andere gemeenten, maar dit kan in van de ene op de andere dag veranderen. Echter, de manier 

waarop de signalen uit de raad zijn opgepakt door zowel de politie als een vernieuwde buurtpreventie, 

heeft absoluut geholpen. Er is beleid gevoerd om alle inwoners meer bewust te maken van het feit dat 

er ook gevaren zijn, zeker gezien het feit dat Rozendaal een oudere bevolkingssamenstelling heeft. In 

het buurtpreventieteam is de What’s app als modern technologisch middel besproken, waarbij mensen 

aangaven enerzijds dat zij er al gebruik van maakten en anderzijds dat zij vooral bezig waren met de 

communicatie via mail. Het door elkaar heen lopen van dit alles brengt voor- en nadelen met zich 

mee. Het onderwerp komt in de volgende buurtpreventievergadering opnieuw aan de orde. De What’s 
app-groep en het veiligheidsbeleid in het algemeen heeft de volle aandacht. De complimenten die de 

raad in september heeft gegeven, zijn aan de politie overgebracht. Er is inmiddels een nieuwe wijk-

agent gekomen. Net als de vorige wijkagent en zijn vervanger is hij zichtbaar op straat en de inwoners 

geven aan dat zij positieve ervaringen hebben met de wijze waarop het aangepakt wordt.  

 

De heer Koning licht met betrekking tot punt 21 van de algemene beschouwingen toe dat het ant-

woord dat het college op de vraag van de BGR geeft, namelijk dat er budget wordt uitgetrokken voor 

een aantal vergunninghouders, wordt ondersteund door de BGR. De mogelijkheden zijn echter be-

perkt in Rozendaal en wat dat betreft volgt de BGR het beleid van het college. Het is duidelijk dat er 

voor voorlopige opvang van vluchtelingen geen veldjes in de hei gebruikt kunnen worden, maar ook 

dat Rozendaal binnen de mogelijkheden haar steentje moet bijdragen.  

De heer Van der Plas vraagt of de BGR ook twee steentjes zou willen bijdragen.  
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De heer Koning antwoordt dat de fractie er nog geen definitief standpunt over bepaald heeft, omdat 

het beleid van het college niet duidelijk was, maar het past zeker wel bij Rozendaal en dus bij de 

BGR.  

Hij vervolgt dat Regge Fiber de aanpak heeft die de wethouder heeft geschetst, maar het is ook van 

groot belang dat de burgers participeren en zich aanmelden. BGR pleit ervoor om dit vanuit de ge-

meente te stimuleren door de bevolking via In de Roos te informeren dat de gemeente eerder glasve-

zel kan krijgen, als de burgers hun interesse hierin aangeven bij Regge Fiber. De kabel ligt al in het 

kastje bij garage Jelsma en gaat al naar de scholen toe. 

De BGR vond het bijzonder het college te horen over het punt van het meerjarenbeleid met betrekking 

tot voorzieningen en reserves. Het was vraag 1 van de financiële nota van de BGR, die destijds onder 

vuur kwam te liggen. Zijn fractie ondersteunt dan ook graag het voorstel van het PAK.  

In de vraag van het PAK of het college kan instemmen met een onderzoek om de vlinderpopulatie in 

Rozendaal te bevorderen, ziet de BGR een opening naar de motie over het bijenlint die de BGR de 

vorige vergadering indiende, die de coalitie wel positief waardeerde maar helaas niet steunde.  

Rosendael ’74 gaat in haar beschouwingen in op ‘communicatie en de verbindende gemeente’. Veel 
leden van de BGR zijn ook bij de informatiebijeenkomst aanwezig geweest, maar de fractie heeft het 

gevoel bij een andere bijeenkomst te zijn geweest. Het was niet positief dat mensen die een mening 

hebben over de locatie, werden weggezet als mensen die enkel maar NIMBY-gedachten hebben. Het 

viel ook op dat er weinig raakvlak was binnen heel Rozendaal. Het is een lastig veranderingsproces, 

het is een zware klus, maar draagvlak is van belang.  

Mevrouw Albricht antwoordt dat er inderdaad ook negatieve geluiden waren, maar zeker ook heel 

veel positieve geluiden. De ervaring leert bovendien dat mensen die ergens negatief over zijn, zich 

meer en eerder laten horen dan de mensen die het wel goed vinden hoe het gaat. Dit is waarschijnlijk 

een reden dat er veel negatieve geluiden waren, maar er waren ook echt veel mensen die het een 

mooi ontwerp vonden en vonden dat er goed was meegedacht met de wensen vanuit de buurt.  

De heer Koning stelt met betrekking tot de gang van zaken van de klankbordgroep dat dit nu wordt 

gebracht als zou het niet helemaal goed gegaan zijn, maar, kijkend vanuit het oogpunt van verander-

management, is het werkelijk totaal fout gegaan. De gang van zaken heeft het draagvlak eerder ver-

kleind dan vergroot en heeft geleid tot 88% van de mensen; dit is een gemiste kans.  

Over de laatste informatieavond zijn drie opmerkingen te maken. De eerste, het is inderdaad een 

mooi, modern ontwerp, maar de BGR als volksvertegenwoordiger in Rozendaal vangt signalen op dat 

de bevolking zich afvraagt of het wel functioneel is en of het binnen budget is. De tweede opmerking 

betreft het verkeer. Ook in de inleiding van Rosendael ’74 staan er cijfers die niet te herleiden zijn tot 
de slides die de BGR heeft bekeken. Het stoorde zijn fractie bijzonder dat de verkeerskundige allerlei 

cijfers en normen noemde, die landelijk gelden. Het zijn normen die in Brabant of in Rotterdam van 

toepassing zijn, maar niet in Rozendaal. Zo is er in de Akkerstraat een stijging van 50 naar 500 auto’s.  
De heer Schmidt vraagt met welke cijfers de Rozendaalse cijfers dan wel vergeleken moeten worden. 

De heer Koning antwoordt dat men spreekt over een verandering van 50 naar 500; het is een grote 

verandering in een omgeving en met een piekbelasting. De BGR vangt als signaal op dat dit punt te 

gemakkelijk werd weggezet. De derde opmerking gaat over de geschetste procedure voor de be-

stemmingsplanwijziging. Het is een verkeerde voorstelling van zaken, als de projectleider stelt dat in 

april begonnen kan worden met de werkzaamheden, terwijl iedereen in het dorp weet dat er daarna 

een gang naar de Raad van State is en dat ook in de raad wordt besproken dat de start en afbouw 

veel later zal zijn. De Rozendalers weten dit. De projectleider zou het niet zo moeten stellen en zou 

ook de gang naar de Raad van State moeten invullen. Het hoort bij een goede voorlichting.  

De BGR steunt de bouwplannen op De Del, maar heeft steeds begrepen dat het uitgangspunt een 

harde koppeling is: geen woningen, geen school op de Bremheuvel, zoals het ook bij het Grondbeleid 

staat.  

Mevrouw Albricht antwoordt dat bij het Grondbeleid staat dat de bouw van de school wordt gefinan-

cierd uit de opbrengst van de grond. In het coalitieakkoord is de heel stringente koppeling al losgela-

ten. Het uitgangspunt is dat de woningbouw op De Del de bouw van de school financiert, maar uit-

gangspunt is ook dat de gemeente Rozendaal verplicht is een school te bouwen. Als de gemeente de 

extra financiering niet ophaalt, moet er naar alternatieven worden gekeken. In de algemene beschou-

wingen heeft zij betoogd dat er dan een nieuwe politieke situatie ontstaat.  

De heer Koning is het met haar eens dat er dan een geheel nieuwe situatie ontstaat. Daarnaast ziet 

zijn fractie ook dat de begroting sluitend is met als uitgangspunt de verkoop van de nieuwe woningen, 

ofschoon dit door de hele gang van zaken rondom het bestemmingsplan ook verder schuurt. De BGR 
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houdt haar standpunt overeind dat Rozendaal een nieuwe school nodig heeft, maar hij gaat niet in op 

de opmerking van wethouder Logemann. De wethouder gaat terug in de tijd, de BGR wil vooral vooruit 

kijken. De BGR is toekomstgericht en vindt het belangrijk dat ook in de risico-analyse vooruit wordt 

gekeken. In het sociale domein wordt er een forse klus geklaard en er zijn grote onzekerheden en 

risico’s. 
 

Mevrouw Albricht zegt dat Rosendael ’74 blij was te horen dat alle drie de fracties de saamhorigheid 

hoog in het vaandel hebben staan. Bewustwording is daarbij het begin van de oplossing. Hopelijk kan 

de nu ingezette lijn worden doorgezet. Haar fractie ondersteunt het initiatief van een brainstormsessie 

voor plannen rondom Giro d’Italia om er een Rozendaals evenement van te maken. Het is de moeite 
waard om bij de mooie initiatieven die de BGR heeft gesuggereerd, te gaan kijken naar haalbaarheid 

en betaalbaarheid. Rosendael ’74 betreurt het dat er gesproken werd over “te weinig draagvlak”, om-

dat dit zou impliceren dat er nauwelijks een Rozendaler te vinden is die het eens is met de bouw van 

de school. Echter, de tegenstanders roepen het hardst en heel veel mensen zijn heel blij dat de school 

gebouwd gaat worden, die het een prachtig ontwerp vinden en die niet kunnen wachten tot de school 

er staat, omdat er veel behoefte is aan een nieuwe school.  

Rosendael ’74 is blij te horen dat de BGR pleit voor camera’s. Hopelijk zullen ze niet nodig zijn, maar 
het duidt aan dat BGR het belang inziet van veiligheid en dit eventueel met camera’s wil waarborgen.  

Het PAK kijkt met een goed gevoel terug op de prettige samenwerking en Rosendael ’74 kan dit al-

leen maar beamen. De samenwerking is goed zowel binnen het college als tussen de fracties onder-

ling. Haar fractie ziet de komende periode met zeer veel vertrouwen tegemoet. 

 

De heer Van der Plas complimenteert de BGR met de vele duurzame ideeën, waar het PAK ver-

heugd over is, ook al zijn er soms vraagtekens te plaatsen bij de haalbaarheid en betaalbaarheid. Het 

is nu aan het college om er inhoudelijk een verdieping in aan te brengen.  

Het PAK constateert dat er veel overeenkomsten zijn tussen de drie partijen, hetgeen perspectief 

biedt voor de toekomst. Duidelijke verschillen bestaan er echter nog op het gebied van de school en 

de mogelijke financiering ervan. Het PAK sluit aan bij Rosendael ’74 dat, mocht de financiering vanuit 

de woningbouw niet doorgaan, er een geheel nieuwe situatie ontstaat, waar overigens in de coalitie-

overeenkomst al rekening mee gehouden is. Het PAK heeft zelfs voor de verkiezingen al een eerste, 

redelijk onderbouwde analyse gedaan van wat het zou betekenen, als er geen woningen gebouwd 

zouden worden en er wel een school gebouwd moet worden. Er is op dit moment geen reden tot zorg, 

zeker niet gezien de rooskleurige financiële situatie zoals geschetst door wethouder Van Gorkum. 

Verder zijn er geen signalen dat de verkoop van de toekomstige woningen op de Del zal tegenvallen.  

De heer Koning zegt dat de BGR enkel heeft gesteld dat als uitgangspunt voor de begroting geldt: de 

verkoop volgens plan en tijd. De harde afspraak waaraan hij heeft gerefereerd, is gebaseerd op het 

feit dat hij dit in december 2014 in de raad heeft aangekaart en bevestigd heeft gekregen dat de kop-

peling er wel degelijk is. Het is voor BGR van groot belang.  

De voorzitter stelt dat het buitengewoon hinderlijk is dat de Raad van State zich niet aan de termijn 

heeft gehouden wat de zitting betreft en dat er opnieuw uitstel is aangekondigd, maar hoogstwaar-

schijnlijk komt de Raad van State nog dit jaar tot een uitspraak. Hij stelt voor om de uitspraak af te 

wachten om vervolgens de discussie concreet te kunnen voeren.  

De heer Van der Plas vervolgt dat de gemeente deskundige bureaus heeft ingehuurd die onafhanke-

lijk staan ten opzichte van hetgeen er verder in Rozendaal gebeurt. Men moet ook niet denken dat 

Rozendaal een groter probleem heeft dan andere gemeenten met een nieuwe school, omdat in iedere 

gemeente waar een dergelijk project plaatsvindt, ook een dergelijke weerstand te verwachten is. 

 

De heer Schmidt vraagt met betrekking tot huisvesting of de oude afspraken nog steeds gelden. 

Wethouder Van Gorkum antwoordt dat er afspraken zijn in het stoplichtmodel. Dit houdt in dat er een 

model is, waarin elke gemeente aangeeft wat haar bouwplannen in sociale huurwoningen en in koop-

woningen zijn voor de komende vijf jaar. In dat stoplichtmodel is rood, oranje en groen verwerkt, 

waarbij rood betekent dat die plannen niet meer mogen doorgaan, oranje dat de plannen wel mogen 

doorgaan maar vooralsnog in de vertraging zijn gezet en groen dat de plannen mogen doorgaan. Die 

plannen vertegenwoordigen een bepaald contingent woningen waaraan de regio zich moet houden. 

Als een gemeente veel sociale huurwoningen wil bouwen en daarbij haar quotum wil overschrijden, 

komen de portefeuillehouders bij elkaar en moeten de andere portefeuillehouders beslissen dat voor 

hun gemeente de hoeveelheid sociale huurwoningen navenant omlaag gaat. 
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De heer Schmidt vraagt in welk verband de portefeuillehouders bij elkaar komen.  

Wethouder Van Gorkum antwoordt dat dit het portefeuillehoudersoverleg heet. De voormalige Stads-

regio Arnhem Nijmegen is hierbij verdeeld in drie regio’s: regio de Liemers, regio Zuid en regio Noord 

waar Arnhem, Overbetuwe, Lingewaard, Rheden, Doesburg, Renkum en Rozendaal onder vallen.  

 

 

De voorzitter schorst op verzoek van de BGR de vergadering van 21.10 tot 21.20 uur. 

 

 

Mevrouw Albricht en de heer Van der Plas verklaren akkoord te gaan met de begroting.  

 

STEMVERKLARING: De heer Koning verklaart dat de BGR instemt met de begroting. De fractie heeft 

geconstateerd dat de begroting is gebaseerd op twee aannames: de koppeling voorgesteld door het 

college en de verkoop van de woningen conform het plan. Mocht de situatie wijzigen, ziet de BGR 

graag snel een nieuwe programmabegroting en meerjarenbegroting tegemoet. 

De voorzitter antwoordt dat het college kennis neemt van deze wens.  

 

De raad stelt unaniem de programmabegroting 2016 en de meerjarenbegroting 2017 t/m 2019 vast.  

 

 

4. Rondvraag 

 

Er zijn geen vragen voor de rondvraag. 

 

 

5. Sluiting 

 

De voorzitter dankt de ambtelijke organisatie voor het vele werk en de vele tijd die zij aan het opstel-

len van de stukken hebben besteed. Hij sluit de vergadering om 21.25 uur. 


